
Vyjádření místostarosty obce k letošním úpravám bikového /cyklotrialového/ 

hřiště 
 

V roce 2022 byla v obci Předboj, před komunálními volbami, narychlo realizována cyklotrialová dráha, dle 
projektu Ing. Petra Vovse. Cyklotrialová dráha byla, mimo jiné, kvůli finančním úsporám, vybudována 
„svépomocí“ společně se zaměstnanci údržby obce. Její realizace vyšla na 225 tis. Kč. Vzhledem k tomu, že 
se obci nedařilo cyklotrialovou dráhu kompetentně vybudovat v termínu, před komunálními volbami, byl 
na závěr stavby požádán biker, pan Roman Vorel, aby se na poslední chvíli pokusil dát tento projekt alespoň 
do provizorního stavu, schopného částečného užívání. Vzhledem ke zvolené technologii, tj. hliněné hřiště 
(se štěrkovým posypem) a způsobu výstavby, však již na konci roku došlo k degradaci jednotlivých prvků 
hřiště. Bylo tedy více než jasné, že bude nutná velmi nákladná oprava většího charakteru. Díky finančním 
úsporám, které byly na počátku důvodem stavby svépomocí, je tak možné, že jenom udržení hřiště 
v provozuschopném stavu, bude dražší, než kdyby se přistoupilo k objednání projektu a výstavby 
u profesionální firmy. Stavba takového profesionálně vybudovaného hřiště se pohybuje, dle zvolené 
technologie (hliněné hřiště, hliněné hřiště se štěrkovým povrchem, s povrchem z drceného vápence či 
asfaltem nebo betonem) v rozmezí cca 800 000,- až 2 500 000,-Kč. Jedná se však o stavbu se zárukou, 
servisem a s možností získání dotací. 
 
Základní problémy našeho bikového (cyklotrialového) hřiště: 

• Projekt neodpovídá standardům výstavby podobných hřišť.  

• Má nedostatečné zhutnění jednotlivých vrstev zeminy.  

• Na vrchní vrstvu byla použita nekvalitní zemina s kamením, a hřiště tak postrádá jakékoli prvky na 
vsak dešťových vod, která způsobuje degradaci hliněných zatáček hřiště.  

• Vrchol sjezdu je úzký, nevejde se sem více dětí vedle sebe atp. 
 
Obec měla na výběr dvě varianty dalšího postupu: 

1. Varianta: 
doporučená na základě osobní prohlídky Předsedou České Mountainbikové Asociace, z.s., spočívala 
v ponechání hřiště v aktuálním stavu, pouze se základní údržbou. Za dva roky by se pak mělo hřiště 
srovnat buldozerem a postavit nové za pomoci profesionální firmy. 
 

2. Varianta: 
po dohodě s panem Romanem Vorlem, znamenala v úpravu a rekonstrukci stávajícího hřiště. Došlo 
tedy k navezení cca 60m3 zeminy a hřiště bylo obnoveno stavební firmou, která se úpravy zhostila 
za pomocí profesionálního zařízení a mechanizace. Tato oprava vyšla cca na 150 000,- s DPH.  

 
Zeminu jsme získali zdarma a předmětem úprav bylo: 
Odplevelení a úklid nebezpečného kamení, nové vytvarování sjezdu a rozšíření nájezdové plochy – tak, aby 
bylo bezpečnější čekání před sjezdem na hřiště. Dále, nové vytvarování a zhutnění jednotlivých skoků a 
zatáček, vyspádování jednotlivých „lagun“ tak, aby se zde nedržela dešťová voda, a zabránilo se odtoku 
dešťových vod (a bahna) na pozemky přilehlých domů pomocí štěrku mezi jednotlivými prvky hřiště. 
Vzhledem k použité mechanizaci a množství přesunuté zeminy je cena adekvátní a určitě se na těchto 
úpravách nikdo takzvaně „nenapakoval“. 
 
Co nás ještě čeká: 
Průběžná údržba hřiště, chemické ošetření zeminy, likvidace plevelů a zasetí trávy na boky hřiště (nebo 
za pomocí mulčovací kůry). Vzhledem ke zvolené technologii výstavby hliněného hřiště, je přes všechnu 
náročnost na údržbu hřiště, jedna drobná výhoda v tom, že se tvar hřiště a jednotlivé prvky na něm dají 
průběžně měnit dle potřeb či požadavků uživatelů. Proto v přípravě úpravy na příští rok a větší údržby 
po zimě, uvažujeme o rozšíření hřiště o prvky pro menší děti, a změně povrchu hřiště na povrch z drceného 
vápence. 

 

 

 



Stav hřiště podzim 2022 - jaro 2023 před úpravou a rekonstrukcí: 

 

 


